
Protokół Nr XXV/04 
z obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Koronowie 
odbytej w dniu 27 października 2004 roku  

w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Koronowie ul. Farna 24 
 

 

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Grzegorz Myk 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie. 
 

Zgodnie z § 36 Statutu Gminy Koronowo Przewodniczący Rady Grzegorz 
Myk na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność 
obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
  
W sesji na 21 radnych udział wzięło 18 radnych.  
Radni nieobecni, usprawiedliwieni: 

1. Danuta Mazur. 
2. Jan Najdowski. 
3. Tomasz Poraziński. 

 
Protokolant sesji Adela Rojek. 
 
W sesji udział wzięli również: 
 
1. Zygmunt Michalak    Burmistrz Koronowa 
2. Andrzej Kołodziejczyk   Z-ca Burmistrza Koronowa 
3. Sławomir Marszelski    Z-ca Burmistrza Koronowa 
4. Aleksandra Szyszka    Skarbnik Gminy 
5. Teresa Polus     Sekretarz Gminy 
6. Maria Musiał     Kierownik Wydziału IPR UM 
7. Barbara Piłat     Kierownik Wydziału RGG UM 
8. Janina Zakrzewska    Kierownik Wydziału Oświaty UM 
9. Teresa Karwecka    Kierownik MGOPS  
10. Ryszard Chrzanowski   Dyrektor ZGKiM w Koronowie 
11. Kazimierz Kolander   Radca Prawny UM 
 
Porządek obrad XXV sesji: 
 
1. Otwarcie obrad XXV sesji.  
2.  Stwierdzenie quorum. 
3.  Wnioski w sprawie zmian porządku obrad XXV sesji. 
4.  Przyjęcie protokołu z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 



 2 

5.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesjami Rady. 

6.  Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

7.  Składanie interpelacji. 
8.  Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9.  Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVIII/200/04 

Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 
2004 rok. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Koronowie 
dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych. 

11. Informacja Burmistrza Koronowa dotycząca oświadczeń 
majątkowych złożonych przez pracowników samorządowych. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu Miejsko 
– Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Koronowie. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania Statutu 
Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Łąsko Małe. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian uchwał Rady 
Miejskiej w Koronowie: Nr XIV/149/95 z dnia 1 grudnia 1995 roku o 
przystąpieniu do sporządzenia zmian miejscowego planu ogólnego 
zagospodarowania przestrzennego gminy Koronowo, Nr XXV/248/97 z 
dnia 7 lutego 1997 roku o przystąpieniu do sporządzenia planu 
miejscowego i zmian do miejscowego planu ogólnego 
zagospodarowania przestrzennego terenu Samociążka. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego – wieś Samociążek, gm. 
Koronowo.  

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości gminnej.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Koronowo. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Koronowo. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży lokalu 
użytkowego stanowiącego własność Gminy Koronowo. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXII/249/04 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2004 r. w 
sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Ochrony Środowiska wraz z 
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Planem Gospodarki Odpadami dla Gminy Koronowo na lata 2004 – 
2007 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2008 – 2011”. 

22. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i 
Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Koronowie. 

23. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
24. Zamknięcie obrad XXV sesji. 
 

Ad. 1. Otwarcie obrad XXV sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk otworzył XXV sesję Rady Miejskiej w 
Koronowie. Powitał wszystkich radnych, przybyłych gości, sołtysów, 
przedstawicieli: OKSM-ów i zakładów pracy, kierowników jednostek 
organizacyjnych gminy, Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza 
Koronowa, Skarbnika Gminy i Sekretarza Gminy. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, 
a tym samym prawomocność obrad XXV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
W sesji uczestniczyło 18 radnych. Radni nieobecni, usprawiedliwieni: 
Danuta Mazur, Jan Najdowski, Tomasz Poraziński. 
  
Listę obecności radnych dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 3. Wnioski w sprawie zmian porządku obrad XXV sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto składa wniosek o zmianę 
porządku obrad XXV sesji. 
 
Nie zgłoszono wniosków dotyczących zmian porządku obrad XXV sesji 
Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej w 
Koronowie. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi lub 
zastrzeżenia do protokołu z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie?  
Radni nie zgłosili uwag i zastrzeżeń do protokołu.  
W głosowaniu radni jednogłośnie 18 głosami „za”, przy braku głosów: 
„przeciw” i „wstrzymujących” przyjęli bez uwag i zmian protokół z obrad 
XXIV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
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Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie między 
sesjami Rady. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie między 
sesjami Rady przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak.  
Radni do sprawozdania z działalności Burmistrza Koronowa nie wnieśli 
uwag. 
Sprawozdanie dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk przedłożył informację o złożonej 
interpelacji oraz udzielonej odpowiedzi. 
Informację dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 7. Składanie interpelacji. 
 
Radny Alfons Malinowski:  
 
1. W dniu 24 listopada 2003 roku złożyłem interpelację o udzielenie 

pomocy w sprawie wybudowania szamba dla mieszkańców posesji Nr 
10 w Gogolinie. Zamieszkują tam osoby schorowane, niepełnosprawne, 
co opisywała Gazeta Powiat 10 marca 2004 roku. Do dnia dzisiejszego 
mieszkańcy nie mają konkretnej odpowiedzi? Jak długo mają jeszcze 
czekać? Co na to Władze Koronowa? 

 
2. W dniu 15 lipca 2004 roku wystąpił Pan Burmistrz z pismem do 

Przewodniczącej Rady Miasta Bydgoszczy, że od dnia 1 lipca 2004 roku 
zlikwidowano do korzystania z bezpłatnych przejazdów przez osoby, 
które ukończyły 65 lat, zamieszkują na terenie gmin powiatu 
bydgoskiego. Co dalej z tą sprawą? 

 
3. W dniu 27 sierpnia 2004 roku Komisja Rewizyjna wystąpiła z 

wnioskiem, z prośbą do Pana Burmistrza a Pan do Komendanta 
Komisariatu Policji w Koronowie, aby dzielnicowi dokonali wizytacji 
punktu skupu złomu? Czy w tym temacie są jakieś osiągnięcia? 
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Radny Józef Helmin 
 
Jakie są perspektywy unowocześnienia infrastruktury telekomunikacyjnej 
w rejonie Gminy Koronowo. 
W szczególności chodzi o usługę stałego dostępu do internetu 
(neostrada), a także do szeregu usług dostępnych w systemach 
cyfrowych. 
W chwili obecnej w/w usługi są dostępne tylko dla abonentów 
podłączonych do centrali telefonicznej w Koronowie. 
 
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Grzegorz Myk:  
 
1. Dochodzą informacje, że zasypany został rów odwadniający biegnący 

wzdłuż torów przy wiadukcie w Koronowie, chodzi o udrożnienie tego 
rowu. Proszę o ustosunkowanie się do tej sprawy i załatwienie jej. 

 
2. Pan Henryk Pantkowski zainicjował działania mające na celu 

zainstalowanie sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu dróg Koronowo -
Wierzchucin Królewski z drogą Bydgoszcz – Koszalin. Dotąd w tej 
sprawie było szereg inicjatyw pojedynczych, które spełzły na niczym. 
Teraz jest to inicjatywa na szeroką skalę, zbierane są podpisy. 
Chciałbym również złożyć swój podpis i poprzeć tą inicjatywę. Proszę 
zgłaszać się do Pana Henia Pantkowskiego.  

  
Radny Wojciech Radgowski 
 

1. W imieniu sołtysa wsi Byszewo i mieszkańców Byszewa składam 
podziękowanie P. Burmistrzowi, Radzie Miejskiej, Dyrektorowi MGOK za 
przeprowadzenie remontu świetlicy wiejskiej w Byszewie. 

 
2. Składam również podziękowanie za wykonanie modernizacji oświetlenia 

sołectwa Buszkowo. 
 
Radny Tomasz Gordon – pragnę wyrazić uznanie dla Burmistrza 
Koronowa P. Zygmunta Michalaka i pracowników Wydziału Rolnego 
Urzędu Miejskiego w Koronowie. Działania w/w doprowadziły do 
pozytywnej decyzji Ministra Rolnictwa na uruchomienie preferencyjnej linii 
kredytowej na wznowienie produkcji w gospodarstwach dotkniętych klęską 
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gradobicia, które spowodowało poważne straty w gospodarstwach, a 
szczególnie w uprawach sadowniczych. 
 
Radny Dariusz Karwat  
 
1. Stan dróg na Osiedlu Samociążek jest fatalny. W imieniu mieszkańców 
Osiedla Samociążek a zwłaszcza ul. Bulwarowej wnoszę o utwardzenie ul. 
Bulwarowej. 
 
2. Chciałbym podziękować w imieniu mieszkańców Lipinek Burmistrzowi 
Koronowa i Kierownikowi Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Koronowie za udzieloną pomoc osobom poszkodowanym w pożarze.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński: 
 
1. Na jakim etapie jest inwestycja p.n. „Ułożenie pieszojezdni w ulicy 

Moniuszki”? 
Czy jest ona realizowana zgodnie z projektem? 
Czy dokonano w projekcie poprawek? Jeżeli tak, to jakie koszty z tego 
tytułu poniesiemy i kto za to odpowiada? 

2. Czy realizacja inwestycji p.n. „Ułożenie pieszojezdni do świetlicy 
wiejskiej w Buszkowie” jest realizowana zgodnie z projektem? Jeżeli 
nie, to jakie zmiany nastąpiły i na jaką kwotę? 

3. Czy istnieje możliwość zakupu miesięcznika „Żagle” na koszt Urzędu 
celem promocji naszej Gminy? Jest tam na czterech stronach 
zamieszczony artykuł ukazujący uroki Koronowa i okolic. 
Jest to promocja Gminy, na którą nie łożymy żadnych środków 
finansowych. Seria artykułów powstaje dzięki prywatnej inicjatywie 
pana Tazbira. 

4. Czy usytuowanie znaku „zakaz wjazdu” z tabliczką „nie dotyczy 
mieszkańców i służb ZGKiM” jest prawidłowe (zgodnie z Kodeksem 
Ruchu Drogowego) dotyczy ul. Powstańców Wlkp.? 

 
Radny Maciej Makowski 
 
1. Co stało na przeszkodzie w okresie od ostatniej sesji Rady, że nie 

można było usunąć pływających butelek na Brdzie?  
2. Kto jest odpowiedzialny za czyszczenie znaków drogowych np. 

KORONOWO WITA? 
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Radny Józef Helmin – zwracam się z prośbą w imieniu Klubu 
Sportowego w Buszkowie o zlecenie usługi polegającej na zfrezowaniu 10 
pni po wyciętych drzewach. 
W/w pnie stwarzają zagrożenie, gdyż są w bezpośredniej bliskości bocznej 
linii boiska. 
Również są naturalną przeszkodą utrudniającą w utrzymaniu estetyki 
boiska, szczególnie przy wykaszaniu trawy. 
 
Ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XVIII/200/04 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy na 2004 rok. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – co z wnioskiem Komisji Budżetowej 
dotyczącym zmian z zapisami, jeśli chodzi o kwotę 49 tyś. skierowanym do 
Pana Burmistrza, że nie ma odzwierciedlenia w przedstawionym dziś 
projekcie uchwały? 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty. 
Na obecnym etapie w związku z podpisaniem umowy, przygotowaniem 
inwestycji i podjętą uchwałą na poprzedniej sesji, gdzie podjęliśmy 
uchwałę o finansowaniu tej inwestycji w przyszłym roku, jeśli nic się nie 
zmieni na dzień dzisiejszy, (bo nie wszystko mamy do końca rozliczone) to 
zmiana uchwały budżetowej może nastąpić w miesiącu listopadzie.  
Ulica 26 Stycznia będzie realizowana w roku bieżącym i prawdopodobnie w 
tym roku będzie zrealizowana w całości. Natomiast kwestia zapłacenia 
nastąpi po rozliczeniu naszych wszystkich inwestycji.  
Jeśli faktycznie będzie taka możliwość, to w miesiącu listopadzie 
podejmiemy uchwałę o tych 49 tyś. Czy o całych 49 tyś. dzisiaj nie jestem 
w stanie powiedzieć, bo ostatnie zlecenia na realizację inwestycji aktualnie 
dokonujemy.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – wniosek komisji nie będzie realizowany? 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – wniosek Komisji prawdopodobnie będzie 
realizowany, ja go przyjąłem i postaram się go zrealizować. Dzisiaj na sto 
procent nie mogę powiedzieć, czy uda mi się wszystko rozliczyć do końca. 
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Radny Stanisław Gliszczyński – we wniosku było, że wejdzie to na 
dzisiejszą sesję, co nie ma odzwierciedlenia w projekcie uchwały. 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – nie przypominam sobie, że była mowa o 
tym, iż ta zmiana ma wejść na tą sesję. Uważam, że tu nic się nie zmieni. 
  
Radny Kazimierz Szewczyk – to był mój wniosek. Mówiliśmy o tym, że 
przygotujemy to na najbliższą sesję Rady.  
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – na to zadanie są przewidziane środki, jest 
podpisana umowa, co do realizacji tego zadania. Jeśli my rozliczymy nasze 
wszystkie zadania inwestycyjne i faktycznie te 49 tyś. zł. ze ścieżki pieszo-
rowerowej pozostaną wolne (bo nie mamy rozliczonych jeszcze wszystkich 
inwestycji, które są już w planie) to zadanie to będzie realizowane. Po tym 
może być zarzut, że zmieniliście tutaj decyzję, a nie możemy zapłacić za 
takie czy inne przedsięwzięcia. Panie radny proszę się tutaj nie obawiać w 
tej kwestii. To zadanie będzie zrealizowane.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – rozmawialiśmy, że będzie to 
zabezpieczenie kwoty na całe zadanie. Mamy na dzisiaj kwotę 65 tyś. 
Kwota 49 tyś. zabezpiecza w 100% możliwość sfinansowania całej 
inwestycji ponieważ z tego co wiem umowa podpisana jest bodajże na 
kwotę 97 tyś. Zatem spokojnie zadanie to możemy zrealizować w tym 
roku, póki jest sprzyjająca pogoda. Taki był wniosek kolegi Kazimierza, ja 
go tylko sprecyzowałem wskazując na konkretne zadanie. 
  
Burmistrz Zygmunt Michalak – my w roku bieżącym mamy ponad 20 
różnych inwestycji. Realizujemy inwestycję w Mąkowarsku, gdzie 
posiłkujemy się: środkami sapardowskimi, środkami z Agencji 
Nieruchomości i własnymi. W tej chwili czekamy na spływ ostatniej raty z 
Agencji Nieruchomości, konkretnie 100 tyś. zł Musimy te środki 
wyegzekwować, aby zakończyć tę inwestycję, by móc uzyskać środki 
sapardowskie. Na dzisiaj tych pieniędzy z Agencji Nieruchomości nie mam. 
Proszę się nie dziwić, trzymam pewne rezerwy, gdy zaistnieje taka 
sytuacja, że trzeba będzie na jakiś czas nawet te pieniądze przeznaczyć na 
to żeby dokonać tej wpłaty to z tych pieniędzy skorzystam. A tutaj świat 
się nie zawali, jeśli my tę uchwałę podejmiemy w tym konkretnym 
przypadku za miesiąc. Od niczego się nie uchylam i nic nie próbuję 
kombinować, a wiem, że z tamtych zobowiązań trzeba się bezwzględnie 
wywiązać bez względu na to czy Agencja nam te pieniądze przekaże, czy 
nie przekaże. 
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Wiem, że Panu radnemu nie chodzi o wykonanie zadania, a o 
zabezpieczenie środków, bo z rozmów z wykonawcą wynika zapewnienie, 
że ta cała praca będzie prawdopodobnie wykonana w tym roku. Umowa 
przewiduje rozliczenie całego zadania do maja przyszłego roku. Nie widzę 
tu problemu co do kwestii rozliczenia się i zapłacenia za to 
przedsięwzięcie. Jest tylko kwestia umieszczenia tych 49 tyś. teraz w tej 
uchwale odnośnie zmiany budżetu. Dlatego prosiłbym o pozostawienie 
nam pewnego komfortu dysponowaniem, bo rzeczowo to nic nie zmieni. 
Wniosek został przyjęty i będzie z całą powagą uszanowany i myślę, że 
zrealizowany. Tylko proszę o pozostawienie trochę czasu na realizację. 
 
Radny Tomasz Gordon – rzeczywiście Pan radny Szewczyk złożył ten 
wniosek. Rozbudował ten wniosek radny Gliszczyński. Sugestia Pana 
Gliszczyńskiego była w tym kierunku, żeby środki na inwestycje miejskie 
pozostały w mieście.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – Pan radny Gliszczyński nie zgłasza 
wniosku  o zmianę projektu uchwały? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – nie. 
 
Radny Alfons Malinowski – mam pytanie do Pani Skarbnik w uzasadnieniu 
projektu uchwały jest sformułowanie utracone podatki z zakładów pracy 
chronionej, czy te wydatki mogą być przeznaczone na osoby 
niepełnosprawne zatrudnione w zakładach pracy chronionej? Te środki 
powinny być przeznaczone na wydatki związane z osobami 
niepełnosprawnymi, bo pochodzą z utraconych podatków z zakładów 
pracy chronionej. 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka – te pieniądze stanowią część 
budżetu, to dochody zaplanowane na nasze wszystkie wydatki a nie na 
wydatki związane z osobami niepełnosprawnymi. To są utracone dochody 
z tytułu naszych podatków. Otrzymujemy to w formie dotacji i to nie ma 
charakteru, że musi być przeznaczone na osoby niepełnosprawne. 
 
W głosowaniu udział wzięło 18 radnych. 
 
Uchwała Nr XXV/284/04 zmieniająca Uchwałę Nr XVIII/200/04 
Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2004 rok podjęta została 15 głosami „za”, przy 3 
głosach „wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
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Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 10. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w 
Koronowie dotycząca oświadczeń majątkowych złożonych przez 
radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk przedłożył informację dotyczącą 
oświadczeń majątkowych złożonych na jego ręce przez radnych Rady 
Miejskiej w Koronowie wg stanu na dzień 31 grudnia 2003 roku.  
 
Informację dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11. Informacja Burmistrza Koronowa dotycząca oświadczeń 
majątkowych złożonych przez pracowników samorządowych. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak przedłożył informację dotyczącą 
oświadczeń majątkowych złożonych przez pracowników samorządowych 
za 2003 rok. 
Informację Burmistrza Koronowa dotyczącą oświadczeń majątkowych 
złożonych przez pracowników samorządowych dołączono do protokołu z 
sesji. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński zgłosił wniosek o 10 minut przerwy w 
obradach sesji. 
Wniosek przeszedł 16 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących” i 
braku głosów „przeciw”. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady Grzegorz Myk wznowił obrady XXV sesji. 
 
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania 
Statutu Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Koronowie. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
  
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – stawiam wniosek o nie czytanie 
załącznika Nr 1 projektu uchwały. 
 
Wniosek przeszedł 17 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i braku głosów 
„wstrzymujących”. 
  
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
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Radny Włodzimierz Glonek – składam formalny wniosek o dopisanie w 
załączniku projektu uchwały w § 11 ust. 1 na końcu zdania „na wniosek 
Dyrektora” oraz w tym samym paragrafie w ust. 4 po wyrazie „Rady” 
dopisać „Programowej” i na końcu zdania po wyrazie „Rady” dopisać 
„Programowej”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy ktoś chciałby ustosunkować się 
do tych wniosków? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – uważam, że zapisem tym nie zabierzemy 
uprawnień Burmistrzowi Koronowa i nic nie stoi na przeszkodzie, aby Pan 
Burmistrz powołał Radę Programową na wniosek Dyrektora. 
Co do drugiego wniosku zgadzam się, to niedopatrzenie Komisji 
Statutowej. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za dopisaniem w § 11 ust. 1 
na końcu zdania wyrażenia „na wniosek Dyrektora”? 
Wniosek przeszedł 9 głosami „za”, przy 5 głosach „przeciw” i 4 głosach 
„wstrzymujących”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za poprawką w § 11 ust. 4 
po wyrazie „Rady” dopisać „Programowej” i na końcu zdania po wyrazie 
„Rady” dopisać „Programowej”? 
 
Wniosek przeszedł 15 głosami „za”, przy 3 głosach wstrzymujących i braku 
głosów „przeciw”. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – w § 12 mamy - „Pracę i obowiązki 
pracowników „Ośrodka” regulują w szczególności:”. Wymienione są 
przepisy, nie ma tu wyszczególnionego zapisu dotyczącego Kodeksu 
cywilnego, który reguluje zawieranie umów - zleceń, umów o dzieło. 
Kodeks pracy reguluje zawieranie umów o pracę. Czy nie powinniśmy 
zawrzeć takiego zapisu, w przypadku braku Ośrodek nie powinien zawierać 
umów – zleceń i umów o dzieło? 
 
Radca Prawny Kazimierz Kolander – Statut nie może ograniczać praw 
powszechnie obowiązujących i Kodeks cywilny dopuszcza możliwość 
zawierania umów cywilno – prawnych. Druga propozycja była taka, żeby 
dopisać wyraz w szczególności, że to wyliczenie nie jest wyliczeniem 
zamkniętym, że oprócz tego mogą być jeszcze inne podstawy prawne 
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nawiązywania stosunków zatrudnienia. Jeśli Pan radny Gliszczyński 
życzyłby sobie, aby wyraźnie wymienić i dopisać do tego umowy cywilno – 
prawne, proszę o przegłosowanie tej poprawki. Przeszkód w tym temacie 
nie ma. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – w projekcie Statutu zawarty jest zapis o 
Kodeksie Pracy wydawałoby się, że powinien znaleźć się również zapis -
Kodeks Cywilny. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy Pan radny Gliszczyński zgłasza 
wniesienie poprawki? 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – nie. 
 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Uchwała Nr XXV/285/04 w sprawie nadania Statutu Miejsko – 
Gminnemu Ośrodkowi Kultury w Koronowie podjęta została 15 
głosami „za”, przy 3 głosach „przeciw” i braku głosów 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania 
Statutu Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Koronowie. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – w związku z tym, że projekt Statutu 
ZGKiM praktycznie nie zmienił się, lecz dostosowano w nim zapisy do 
przepisów aktualnie obowiązujących składam wniosek o nie czytanie 
projektu statutu ZGKiM. 
 
Wniosek przeszedł 17 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i braku głosów 
„wstrzymujących”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
 
Radny Tadeusz Klonowski – zgłaszam wnioski: 
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1) o wykreślenie w projekcie Statutu w rozdziale II, punkt 2 ppkt „f” 
wyrazów „oraz świadczenia usług pogrzebowych”, w związku z tym, że 
Zakład nie prowadzi takiej działalności, 

2) dopisanie w rozdziale III, pkt 2, ppkt „b” trzeciego odnośnika o nazwie 
„Oczyszczania miasta i konserwacji zieleni”, 

3) w rozdziale VI - Majątek ZGKiM pkt 4 brzmi: „ZGKiM wykonuje trwały 
zarząd nieruchomościami przekazanymi decyzją Burmistrza Koronowa”. 
Wnioskuję, aby wykreślić „trwały” gdyż w takim przypadku majątek 
powinien być przekazany Zakładowi decyzją, a Zakład takiej decyzji nie 
posiada.   

 
Radny Stanisław Gliszczyński – co do pierwszej propozycji o wykreślnie 
„oraz świadczenia usług pogrzebowych” my nie powinniśmy zamykać 
Zakładowi wykonywania tych świadczeń, nawet nie możemy, bo gmina 
jest zobowiązana do świadczenia tych usług. Uważam, że zapis ten należy 
pozostawić, ponieważ w trudnych przypadkach np., w przypadku 
pochówku osoby bezdomnej gmina jest zobowiązana to świadczenia tych 
usług. Uważam, że zapis ten należy pozostawić.  
Drugi wniosek uważam za zasadny. 
Co do trzeciego wniosku prosiłem już wcześniej o przedstawienie 
wyjaśnienia w tej sprawie. Proszę tu o wypowiedź Pana mecenasa. 
 
Radca Prawny Kazimierz Kolander – rozmawiałem przed dzisiejszą sesją w 
tej sprawie z Panem mec. Baumgartem, który oświadczył, że w trwałym 
zarządzie ZGKiM nie ma żadnych nieruchomości aczkolwiek chciałby, aby 
ten zapis w Statucie nadal pozostał, bowiem w przyszłości może okazać 
się przydatny. Charakteryzując instytucję zarządu oraz trwałego zarządu 
muszę podkreślić, że są to różne formy prawne regulowane w kodeksie 
cywilnym, prawie gospodarczym, rodzinnym oraz co nowe począwszy od 
1997 r. w ustawie o gospodarce nieruchomościami. 
Najogólniej mówiąc przez zarząd rzeczą wspólną należy rozumieć 
podejmowanie wszelkich decyzji i dokonywanie różnego rodzaju czynności, 
co oznacza, iż sprawowanie zarządu polega na licznych czynnościach 
faktycznych i prawnych zmierzających do gospodarowania rzeczą wspólną 
zgodnie z wolą współwłaścicieli w ich wspólnym interesie. Sprawowanie 
zarządu wymaga współdziałania. Z mocy treści art. 200 Kodeksu 
cywilnego każdy ze współwłaścicieli jest obowiązany do współdziałania w 
zarządzie rzeczą wspólną. 
Na tym tle pojawiają się pojęcia czynności zwykłego zarządu oraz 
czynności przekraczających zakres zwykłego zarządu. Ustawodawca nie 
zdefiniował tych pojęć, pozostawiając ciężar interpretacji prawa i trudnej 
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weryfikacji zarządu doktrynie (literaturze prawniczej) i orzecznictwu 
sądowemu. W tym kontekście można najogólniej uznać, że do czynności 
zwykłego zarządu należy załatwianie bieżących spraw związanych ze 
zwykłą eksploatacją i utrzymaniem rzeczy w stanie niepogorszonym. 
Inne czynności mieszczą się zaś w kategorii przekraczających zakres 
zwykłego zarządu. Ogólnie można stwierdzić, że przekraczają zakres 
zwykłego zarządu czynności rozporządzenia (zbycia i obciążania) rzeczą 
ogólną, zmiana przeznaczenia, inne zbycia itp. 
Instytucja trwałego zarządu jest uregulowana w art. 43 do 50 ustawy o 
gospodarce nieruchomościami. Jest to nowum od 1997 r. Treścią trwałego 
zarządu jest korzystanie i czerpanie pożytków z rzeczy oddanej w zarząd. 
Treść tego stosunku w podstawowym trzonie pokrywa się z treścią umowy 
dzierżawy i użytkowania. Trwały zarząd tym się różni od dzierżawy jak i 
użytkowania nie mogą zmieniać substancji rzeczy, gdy tymczasem 
zarządca w ramach trwałego zarządu nie doznaje takich ograniczeń. 
Zarządca może zmieniać substancję rzeczy, gdyż jest uprawniony do 
wznoszenia nowych budowli, dokonywania nadbudowy i przebudowy już 
istniejących budynków i ich modernizacji. Przepisy regulujące trwały 
zarząd są przepisami insis cogens tj. bezwzględnie obowiązującymi. 
Oddanie nieruchomości w trwały zarząd może nastąpić z mocy decyzji 
organów administracji publicznej. Powołana ustawa o gospodarce 
nieruchomościami wyraźnie określa, co powinna zawierać decyzja i jakie 
kompetencje przyznaje się zarządcy. 
Zarządca ma prawo do korzystania i czerpania pożytku z przedmiotu 
zarządu. Tym samym właściciel, obciążając swoją nieruchomość trwałym 
zarządem, pozbawia się swojego uprawnienia płynącego z prawa 
własności, gdyż przyznaje zarządcy prawo do korzystania i czerpania 
pożytków. Stąd też, zarządca ma kompetencje do rozporządzania 
przedmiotem zarządu na podstawach obligacyjnych, to jest umów najmu, 
dzierżawy, użyczania, o dzieło, zlecenia, o pracę. Rozporządzanie prawem 
trwałego zarządu jest niedopuszczalne. Zarządca nie może dokonać 
przeniesienia swoich uprawnień na rzecz innej jednostki organizacyjnej. 
Zarządca działa zamiast podmiotu uprawnionego w jego sferze prawnej w 
granicach określonych ustawą lub umową albo orzeczeniem sądowym. 
Zarządca w swojej uregulowanej działalności jest podporządkowany 
podmiotowi, który go ustanowił. Nieruchomości oddane w trwały zarząd 
mogą być oddane przez zarządcę w posiadanie zależne na rzecz osób 
trzecich na podstawie umów najmu, dzierżawy i użyczania. Nie mogą one 
jednakowoż być zawarte na czas dłuższy niż okres, na który został 
ustanowiony trwały zarząd. 
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Cel tego ograniczenia jest wyraźny i ma na względzie interes właściciela, 
aby po wygaśnięciu zarządu nieruchomość była wolna od obciążeń 
obligacyjnych i możliwa do zagospodarowania bez przeszkód w 
przyszłości. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – mówiąc ogólnie należałoby 
pozostawić zapis o trwałym zarządzie? 
 
Radca Prawny Kazimierz Kolander – formalnie na dzień dzisiejszy nie ma 
żadnych nieruchomości w trwałym zarządzie ZGKiM-u, natomiast byłaby to 
furtka, z której gmina może kiedyś skorzystać. 
 
Radny Tadeusz Klonowski – w nawiązaniu do wypowiedzi Pana mecenasa 
jak się tu przedstawia sprawa wspólnot mieszkaniowych? 
 
Radca Prawny Kazimierz Kolander – jeśli chodzi o wspólnoty mieszkaniowe 
nawiążę kontakt z kolegą Baumgartem i po sesji rozważymy tę sprawę, na 
pewno kwestia ta nie jest przedmiotem dzisiejszej sesji. 
 
Radny Michał Gmys – wnoszę o zmianę wniosku radnego Klonowskiego 
dotyczącą dopisania w rozdziale III, w punkcie 2, ppkt „b” trzeciego 
odnośnika o nazwie „ - Oczyszczania miasta i konserwacji zieleni”, by w 
miejsce „miasta” wpisać „gminy”. 
 
Radny Tadeusz Klonowski – zgadzam się może być „gminy”. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak – proszę o pozostawienie zapisu w 
projekcie Statutu treści „oraz świadczenie usług pogrzebowych”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za wykreśleniem z projektu 
Statutu w rozdziale II, w punkcie 2 ppkt „f” wyrazów „oraz świadczenia 
usług pogrzebowych”? 
„Za” oddano 1 głos, 17 było „przeciw”, przy braku głosów 
„wstrzymujących”. 
Zatem wniosek nie przeszedł. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za dopisaniem w rozdziale 
III, w punkcie 2, ppkt „b” trzeciego odnośnika „ - Oczyszczania gminy i 
konserwacji zieleni”? 
„Za” oddano 17 głosów, przy 1 głosie „wstrzymującym” i braku głosów 
„przeciw”. 
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Wniosek przeszedł. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto jest za tym, by w rozdziale VI w 
punkcie 4 wykreślić wyraz „trwały”? 
„Za” oddano 1 głos, 16 było „przeciw” i 1 „wstrzymał się od głosu”.  
Zatem wniosek nie przeszedł. 
 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Uchwała Nr XXV/286/04 w sprawie nadania Statutu Zakładowi 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie podjęta 
została jednogłośnie 18 głosami „za”, przy braku głosów: 
„wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu 
Odnowy Sołectwa Łąsko Małe. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – wnoszę o nie czytanie załącznika 
projektu uchwały. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 18 głosami „za”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
 
Radna Zofia Lorenc – chciałabym podziękować Panu Gibasowi za pomoc 
przy przygotowaniu projektu. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk - w punkcie 6 projektu planu odnowy jest zapis 
kupić: 3 kompletne w pełni multimedialne zestawy komputerowe, sprzęt 
audio-video, wyposażenie do pomieszczenia kuchennego itp. czy te 
zamierzenia mogą być realizowane w ramach tego programu? 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski - w mojej ocenie jest to możliwe i 
taki wniosek można zgłosić. 
 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
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Uchwała XXV/287/04 w sprawie przyjęcia Planu Odnowy 
Sołectwa Łąsko Małe podjęta została jednogłośnie 18 głosami 
„za”, przy braku głosów: „wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian uchwał 
Rady Miejskiej w Koronowie: Nr XIV/149/95 z dnia 1 grudnia 
1995 roku o przystąpieniu do sporządzenia zmian miejscowego 
planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego gminy 
Koronowo, Nr XXV/248/97 z dnia 7 lutego 1997 roku o 
przystąpieniu do sporządzenia planu miejscowego i zmian do 
miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego 
terenu Samociążka. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o uwagi, pytania do projektu 
uchwały. 
Radni nie zgłosili uwag i zapytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Uchwała Nr XXV/288/04 w sprawie zmian uchwał Rady Miejskiej 
w Koronowie: Nr XIV/149/95 z dnia 1 grudnia 1995 roku o 
przystąpieniu do sporządzenia zmian miejscowego planu 
ogólnego zagospodarowania przestrzennego gminy Koronowo, 
Nr XXV/248/97 z dnia 7 lutego 1997 roku o przystąpieniu do 
sporządzenia planu miejscowego i zmian do miejscowego planu 
ogólnego zagospodarowania przestrzennego terenu Samociążka 
podjęta została jednogłośnie 18 głosami „za”, przy braku głosów: 
„wstrzymujących” i przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – wieś 
Samociążek, gm. Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk - kto ma pytania do projektu uchwały? 
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Radny Stanisław Gliszczyński – w § 2 jest ust. 2 nie ma ustępu 1, czy to 
tylko błąd?  
Składam formalny wniosek o nie czytanie przepisów szczegółowych 
projektu uchwały. 
P. Maria Musiał – tak. Należy dopisać ust. 1 w § 2. 
 
Wniosek radnego Stanisława Gliszczyńskiego przeszedł jednogłośnie 18 
głosami „za”. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – otwieram dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk – proszę o przedstawienie opinii Komisji 
branżowej. 
 
Radna Danuta Czarnotta – Komisja zapoznała się z projektem uchwały i 
zaopiniowała ją pozytywnie. 
   
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Uchwała Nr XXV/289/04 w sprawie uchwalenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego – wieś Samociążek, gm. 
Koronowo podjęta została jednogłośnie 18 głosami „za”, przy 
braku głosów: „wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na zbycie nieruchomości gminnej. 
  
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są pytania, uwagi do projektu 
uchwały? 
Radni nie zgłosili uwag i zapytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Uchwała Nr XXV/290/04 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości gminnej podjęta została jednogłośnie 18 głosami 
„za”, przy braku głosów: „wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu z sesji. 
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Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy radni mają pytania do projektu 
uchwały? 
 
Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Uchwała Nr XXV/291/04 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Koronowo podjęta została 
jednogłośnie 18 głosami „za”, przy braku głosów: 
„wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – proszę o pytania do projektu 
uchwały. 
Nie zgłoszono pytań do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 
 
Uchwała Nr XXV/292/04 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Koronowo podjęta została 
jednogłośnie 18 głosami „za”, przy braku głosów: 
„wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
lokalu użytkowego stanowiącego własność Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała radna Maria Kulczyk. 
 
Obrady sesji opuścił radny Stanisław Gliszczyński. Obecnych 17 radnych. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały? 
Nie zgłoszono uwag do projektu uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. Nieobecny radny Stanisław 
Gliszczyński. 
 
Uchwała Nr XXV/293/04 w sprawie sprzedaży lokalu użytkowego 
stanowiącego własność Gminy Koronowo podjęta została 
jednogłośnie 17 głosami „za”, przy braku głosów: 
„wstrzymujących” i „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę w 
obradach sesji. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
 
Po przerwie w obradach uczestniczy 18 radnych. 
 
Ad. 21. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XXII/249/04 Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 
2004 r. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Ochrony 
Środowiska wraz z Planem Gospodarki Odpadami dla Gminy 
Koronowo na lata 2004 – 2007 z uwzględnieniem perspektywy 
na lata 2008 – 2011”. 
 
Projekt uchwały odczytał radny Józef Helmin. 
 
Obrady sesji opuścił radny Stanisław Gliszczyński. Obecnych 17 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy są uwagi do projektu uchwały? 
 
Radny Maciej Makowski – opracowanie Programu kosztowało dużo 
pieniędzy, na przyszłość projekty uchwał powinny być tak przygotowane, 
aby za dwa, czy trzy miesiące nie trzeba było ich zmieniać. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk – uchwalamy coś, na co nie mamy żadnego 
wpływu w tym przypadku, źle się czuję w tej sytuacji jako radny.  
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Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski – wyniki monitoringu za rok 2003 
były opracowane dopiero w 2004 r., a nad Programem pracowaliśmy w I 
półroczu 2004 r. i te wyniki nie były wówczas nam znane. 
Po dwóch latach będziemy zmuszeni dokonać analizy i wprowadzić 
poprawki. 
W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. Nadal nieobecny radny Stanisław 
Gliszczyński. 
 
Uchwała Nr XXV/294/04 zmieniająca Uchwałę Nr XXII/249/04 
Rady Miejskiej w Koronowie z dnia 28 czerwca 2004 r. w sprawie 
przyjęcia „Gminnego Programu Ochrony Środowiska wraz z 
Planem Gospodarki Odpadami dla Gminy Koronowo na lata 2004 
– 2007 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2008 – 2011” 
podjęta została 12 głosami „za”, przy 5 głosach 
„wstrzymujących” i braku głosów „przeciw”. 
Uchwałę dołączono do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 22. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Pomocy Społecznej Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Pomocy 
Społecznej Rady Miejskiej w Koronowie przedstawił Zastępca 
Przewodniczącego Komisji radny Dariusz Karwat. 
 
Sprawozdanie załącza się do protokołu z sesji. 
 
Ad. 23. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak  
 
1. Pierwsza interpelacja radnego Malinowskiego dotyczy wybudowania 

szamba dla mieszkańców posesji nr 10 w Gogolinie. Jest to budynek 
tzw. „pastorówka” będąca w zarządzie Agencji Nieruchomości Rolnych. 
Od co najmniej dwóch lat trwają w tej kwestii rozmowy. Obowiązek 
wybudowania szamba przejęła na siebie Agencja. Z prowadzonej 
korespondencji wynika, że Agencja wykona prace adaptacyjne w 
zakresie wybudowania szamba, po wybudowaniu my jako ZGKiM 
przejmujemy ten obiekt w swoje władanie. Odpisaliśmy, że po 
wybudowaniu szamba jesteśmy gotowi przejąć w użytkowanie cały 
obiekt. Miesiąc temu otrzymaliśmy korespondencję z Agencji całkiem 
odwróconą piszą, że jak my przejmiemy to oni przystąpią do budowy 
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szamba. W poniedziałek rozmawiałem z vice dyrektorem Agencji P. 
Nowakowskim ustalono wówczas, że w pierwszych dniach miesiąca 
listopada przyjedzie do Urzędu wszystko uzgodnić. Jest tu problem 
innej natury, bo mieszkają tam cztery rodziny, nie chodzi tu o 
wybudowanie jednego a czterech szamb lub jednego szamba cztero - 
komorowego. Sądzę, że techniczny i dokumentacyjny problem 
powinien być załatwiony w tym roku, natomiast jeżeli chodzi o 
wykonanie trudno dziś powiedzieć Agencja obiecuje, że temat ten 
postara się załatwić. Nasza pomoc w tej chwili to interwencja, 
prowadzenie rozmów, bo nie jest to nasz obiekt. 
Postaram się Panu radnemu Malinowskiemu udzielić pisemnej 
szczegółowej odpowiedzi na interpelację dopiero po spotkaniu z dyr. 
Nowakowskim. 
 

2. W kwestii ulg na przejazdy środkami miejskiej komunikacji w 
Bydgoszczy odbyło się z inicjatywy Koronowa spotkanie u Prezydenta 
Bydgoszczy P. Dombrowicza z udziałem Pana Przewodniczącego Rady 
Miasta Bydgoszczy P. Olszewskiego oraz wszystkich wójtów i 
burmistrzów powiatu bydgoskiego. Po trudnej dyskusji przekonaliśmy 
P. Prezydenta i Przewodniczącego Rady, że istnieją przesłanki do tego, 
aby miasto faktycznie ponownie przeanalizowało kwestę podjęcia 
uchwały likwidującej uprawnienia mieszkańców spoza Bydgoszczy. 
Skończyło się to spotkanie ustaleniem, że Pan Prezydent wspólnie z 
Panem Przewodniczącym zorganizują spotkanie nas wszystkich z 
Komisją Budżetu i Finansów Rady Miasta Bydgoszczy. Czekamy na 
informację, kiedy to spotkanie odbędzie się. 

 
Radny Alfons Malinowski – czy był ustalony termin? 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – był ustalony termin na miesiąc październik. 
Podejrzewam, że do końca października nie uda się odbyć tego potkania, 
wówczas w listopadzie ponaglę potrzebę zorganizowania spotkania. 
 
Radny Maciej Makowski – otrzymałem zaproszenie na Święto 
Niepodległości w dniu 10 listopada, mam pytanie czy ważniejszy jest długi 
weekend, czy Święto Niepodległości? Tak jak długo mieszkam w 
Koronowie 11 listopada był zawsze dniem 11 listopada. Jest może obawa, 
że w dzień wolny młodzież nie przyjdzie, młodzież powinna uczyć się. To 
nie są imieniny cioci, które można przełożyć na inny termin. W dniu 11 
listopada cała Polska będzie obchodzić to święto, rozumiem druga część, 
msza, wystąpienie Pana Burmistrza, ale złożenie kwiatów i hołd trzeba 
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oddać w dniu jedenastego listopada. Ja nie obwiniam tu Pana Burmistrza, 
bo Pan Burmistrz tylko podpisał się pod tym, to kolejny wytyk w kierunku 
Domu Kultury.  
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – nie chciałbym komentować tego czy w dniu 
11 listopada, czy w przed dzień. Są święta, które obchodzone są w wigilię 
danego święta. Nie sądzę, aby było to jakimś wykroczeniem. 
Sugerowaliśmy się natomiast tym, że jeżeli zorganizujemy dziesiątego to 
jest możliwość uczestniczenia większej ilości ludzi, a przede wszystkim 
młodzieży. Święto to organizuje się po to, aby młodzież i myślała i 
pamiętała. Taka przesłanka li tylko nam towarzyszyła, nie natomiast 
kwestia długiego weekendu.  
 
Komendant Komisariatu Policji w Koronowie Mirosław Mazurek – kontrola 
punktów skupu złomu prowadzona jest na bieżąco. Stwierdzono, że 
właściciele punktów skupu złomu prowadzą ewidencję i łatwiej nam jest 
wówczas typować sprawców kradzieży, bo osoby te figurują w tych 
rejestrach. Prowadzący punkty skupu nie wpisując do ewidencji przyjęcia 
określonej partii złomu pochodzącej z kradzieży staje się paserem. Ta 
uchwała Rady w zdecydowany sposób pomogła walczyć z procederem 
kradzieży złomu. Jeśli chodzi o dane liczbowe dotyczące ilości 
przeprowadzonych kontroli teraz nie jestem w stanie dokładnie powiedzieć 
ile tych kontroli przeprowadziliśmy. 
 
Radna Zofia Lorenc -  a jak dzieci sprzedają złom? 
 
Komendant Komisariatu Policji w Koronowie Mirosław Mazurek – powinno  
się w takich przypadkach ewidencjonować na podstawie oświadczenia lub 
legitymacji szkolnej. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak: 
 
1. Na interpelację radnego Józefa Helmina w sprawie umożliwienia stałego 

dostępu do internetu i usług w systemach cyfrowych dla terenu gminy 
Koronowo odpowiedzi udzielę na piśmie, po przeprowadzeniu 
konsultacji z operatorami. 

 
2. Wniosek Pana Przewodniczącego Myka przyjmujemy do realizacji 

sprawdzimy to. 
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3. Jeśli chodzi o wniosek P. radnego Gliszczyńskiego w sprawie 
abonamentu miesięcznika „Żagle”, to jest taka możliwość. Stanowisko 
promocji taki wniosek skieruje, przyjmujemy to do realizacji. 

 
Radny Stanisław Gliszczyński – nie chodzi o abonament, lecz zakup 
kilkadziesiąt sztuk tego miesięcznika przez najbliższe miesiące: pierwsza 
część w listopadzie następnie w grudniu i styczniu, żeby to kupić na 
potrzeby promocji gminy w formie reklamy. Jest to bardzo dobrze 
pokazane i napisane. 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak – dobrze, jest to możliwe. 
 
Burmistrz Zygmunt Michalak: 
 
1. O utrzymanie czystości na Brdzie w kwestii zbierania śmieci w zasadzie 

o to dbają nasi strażacy. Postaram się, aby częściej było to realizowane 
i jeszcze w tym tygodniu oczyszczono Brdę. 

 
2. Odpowiedzialnym za czystość znaków np. Koronowo wita jest gmina, 

czyli ZGKiM, bo gmina te znaki postawiła. Te napisy wykonane sprayem 
trudne są do zmycia. Trzeba będzie je odmalować. Postaramy się to 
wykonać.  

 
3. Wniosek radnego Józefa Helmina w sprawie sfrezowania korzeni drzew 

przy boisku w Buszkowie przyjmuję do realizacji. 
 

Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk: 
 
1. Wiem, że na Osiedlu Samociążek szczególnie po opadach deszczu stan 

dróg jest zły. Na wczorajszym spotkaniu z Zakładem Gospodarki 
Komunalnej poleciliśmy Zakładowi polepszenie, utwardzenie tych dróg 
poprzez posypywanie piaskiem lub żwirem. Jeszcze w tym tygodniu to 
będzie wykonane. 

 
2. Inwestycja „Ułożenie pieszojezdni na ul. Moniuszki” generalnie 

wykonywana jest zgodnie z projektem. Pewne korekty zostały 
wykonane w czasie realizacji, chodzi dokładnie o odwodnienie. Zgodnie 
z dokumentacją przewidziane były dwie studzienki chłonne. Na etapie 
realizacji okazało się, że zakup studni chłonnych to koszt ok. 4 tyś. zł. 
Materiał ten trzeba byłoby ściągnąć z Bydgoszczy, zadecydowaliśmy, że 
pójdziemy metodą tańszą i odprowadzimy te wody do istniejącej 
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kanalizacji deszczowej w ul. Wyczółkowskiego. Koszt tego zadania to 1 
tyś. 500 zł., tak że zasadne jest to ze względów ekonomicznych jak i 
jeśli chodzi o efektywność, ponieważ studnie chłonne przy dużych 
opadach, czy roztopach mogą nie pomieścić wód z tej zlewni. 

 
Radny Stanisław Gliszczyński – projektant nie wiedział gdzie projektuje?, 
nie wiedział, że w pobliżu jest kanalizacja deszczowa?, to za co mu 
zapłaciliśmy? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – projektant twierdził, że taniej 
będzie wykonanie studni chłonnych. Dokonaliśmy kalkulacji, z której 
wynikało, że taniej będzie podłączyć się do kanalizacji deszczowej z ul. 
Wyczółkowskiego. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – czy był sens projektowania studni 
chłonnych, skoro wiadomo było, że tam jest kanalizacja deszczowa? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk - projektant nas zapewniał, że 
taniej będzie przy zastosowaniu studni chłonnych. Dokumentacja na 
wszystkie pieszojezdnie była dosyć tania. Koszt jej wykonania to kwota ok. 
8 tyś. zł.  
Proces inwestycyjny może mieć znamiona niedomówień, niedopowiedzeń i 
na etapie realizacji czasem okazuje się, że warto czasami jakieś korekty 
wprowadzić po to by było taniej i efektywniej. 
Budowa pieszojezdni w Buszkowie jest to inwestycja realizowana w 
ramach partnerstwa prywatno-publicznego, gdzie zakup materiałów odbył 
się za środki sponsora. Tu też nastąpiły pewne zmiany w dokumentacji 
polegające na tym, że zwiększyliśmy promienie, czy łuki wjazdów po to, 
żeby umożliwić samochodom typu TIR wjazd po części utwardzonej. 
Koszty związane z zwiększeniem zakresu w całości ponosi partner 
prywatny. Tenże partner prywatny na własny koszt sfinansuje nam wjazd 
na teren świetlicy wiejskiej w Buszkowie. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński - o ile metrów na całości zwiększyła się 
budowa tej pieszojezdni względem projektu? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – 6 tyś. zł. ma nam zapłacić, 
średnio 100 zł. za metr czyli ok. 60 metrów. Też na etapie 
dokumentacyjnym trudno było przewidzieć, że wyniknie taka potrzeba jeśli 
chodzi o poruszanie się dużych samochodów. Wydaje mi się, że jeśli była 
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taka możliwość a za to płaci prywatny sponsor nie było żadnych przeszkód 
by to wykonać.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – zmiana dotyczyła tylko zjazdów? 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – tak zjazdów i wykonania wjazdu 
do świetlicy wiejskiej w Buszkowie. 
Oznakowanie ul. Powstańców Wielkopolskich w Koronowie wykonano 
zgodne z dokumentacją. Dokumentacja podlega uzgodnieniu.  Jest to 
również wykonane zgodnie z przepisami i kodeksem ruchu drogowego. 
Prawda jest taka, że jest to ulica wewnętrzna. Mieszkańcom chodziło o to, 
żeby nie stała się arterią między ul. Witosa a ul. Zawadzkiego, natomiast 
mogą tam wjechać inne osoby, szczególnie te, które udają się do 
poszczególnych posesji.  
 
Radny Stanisław Gliszczyński – w projekcie jest znak „zakazu ruchu 
drogowego” z tabliczką „nie dotyczy mieszkańców”, natomiast postawione 
są znaki „zakaz wjazdu”. Proszę sprawdzić dokładnie jak jest w 
dokumentacji technicznej, a jak w rzeczywistości. 
 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk – ufam projektantom i służbom, 
które uzgadniały dokumentację. Zapytałem P. Pamułę, czy ustawił znaki 
zgodnie z dokumentacją, potwierdził, że postawił znaki zgodnie z 
opracowaną dokumentacją. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk – czy wszyscy radni otrzymali 
wyczerpujące odpowiedzi?  
Radni nie zgłosili uwag.  
 
Ad. 24. Zamknięcie obrad XXV sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk zamknął obrady XXV sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Sesja trwała od godziny 10:00 do godziny 13:30. 
 
Koronowo, dnia 10 listopada 2004 r. 
 
Protokół sporządziła 
 
Adela Rojek 


